

L

LADO HERVÉ

CSR Consultant and Researcher
on Africa at the ESSEC Business School



France



© CRÉDIT PHOTO

Hervé LADO was born in Baleveng (Cameroon), to Cameroonian parents. A brilliant student, he pursued a smooth education and graduated in 2000 with a Master's degree in Economics and Management from the Catholic University of Central Africa in Yaoundé (Cameroon). With this baggage in his pocket, he joined the French Embassy in Cameroon in the economic service. Head of business support in Central Africa and ISO 9001 quality auditor for Africa for seven years, the young Cameroonian was responsible for providing advice and various services to French companies in their establishment or in their search for business partners in Cameroon and in seven other Central African countries.

Hervé returned to school in 2008, this time in France, and joined the prestigious Sciences Politiques Paris campus. While he is preparing a Master's degree in Finance and Strategy, with an option in project financing in emerging countries at Science Po Paris, Hervé founded and presides over the student association for Africa, which earned him the title of honorary president of the Africa division of Sciences Po Alumni until 2015. His curriculum vitae enriches his skills and he is an investment manager at the impact investment fund I&P (Paris), specializing

in technical and financial support for SMEs in Africa, before being appointed research engineer in 2010 to the Companies and Development Program (CODEV) at ESSEC Business School. An eternal student, Hervé went on to earn a doctorate in political economy of development - neo-institutional economics - in 2014.

Hervé keeps his eyes fixed in Europe and his ears focused on Africa. In 2014, he is the environmental and societal team leader of the Nachtigal hydroelectric dam project for the State of Cameroon for one year, EDF, IFC, and Rio Tinto Alcan. In addition, since 2013, he has been an editorial writer on the pan-African channel Africa 24 and since 2014, CSR and Sustainable Development Consultant, and Associate Researcher in the Companies and Development Programme (CODEV) at the ESSEC Business School. 🍷

L

LADO HERVÉ

Consultant et Chercheur en RSE/DD sur l'Afrique
Programme CODEV/ IRENE à l'ESSEC Business



France



© CRÉDIT PHOTO

Hervé LADO est né à Baleveng (Cameroun), de parents camerounais. Elève brillant, il poursuit une scolarité sans heurt et sort en 2000 avec une Maîtrise en Économie et Gestion de l'Université Catholique d'Afrique Centrale à Yaoundé (Cameroun). Ce bagage en poche, il rejoint l'Ambassade de France au Cameroun au service économique. Responsable appui aux entreprises en Afrique centrale et auditeur qualité ISO 9001 pour l'Afrique pendant sept ans, le jeune Camerounais avait pour mission de fournir conseils et prestations diverses aux entreprises françaises dans leur implantation ou dans leur recherche de partenaires d'affaires au Cameroun et dans sept autres pays d'Afrique centrale.

Hervé retourne sur les bancs de l'école en 2008, en France cette fois-ci et rejoint le prestigieux campus de Sciences Po Paris. Alors qu'il prépare un Master en Finance et Stratégie, option financement des projets dans les pays émergents à Science Po Paris, Hervé fonde et préside l'association des étudiants pour l'Afrique, ce qui lui vaut d'être président d'honneur de la division Afrique de Sciences Po Alumni jusqu'en 2015. Son curriculum vitae enrichit de nouvelles compétences, il est Chargé d'investissements au fonds d'impact investment I&P (Paris), spécialisé dans

2014 - Il est consultant en RSE & Développement Durable

2013 - Il est éditorialiste sur la chaîne panafricaine Africa 24

2010 - président d'honneur de la division Afrique de Sciences Po Alumni

l'accompagnement technique et financier des PME en Afrique, avant d'accepter en 2010 le poste d'ingénieur de recherche au programme Companies and Development (CODEV) à l'ESSEC Business School. Éternel étudiant, Hervé pousse jusqu'au doctorat en économie politique du développement - économie néo-institutionnelle, qu'il obtient en 2014.

Bien qu'en Europe, Hervé garde les yeux rivés et les oreilles attentives à l'Afrique. Il est en 2014, et ce pour un an, le chef d'équipe environnemental et sociétal du projet du barrage hydroélectrique Nachtigal pour l'Etat du Cameroun, EDF, la SFI et Rio Tinto Alcan. En plus de cela, depuis 2013, il est éditorialiste sur la chaîne panafricaine Africa 24 et depuis 2014, Consultant en RSE et Développement Durable, et Chercheur Associé au Programme Companies and Development (CODEV) à l'ESSEC Business School. 🍷